

[Text]

Mrs. Sparrow: Why not make plans for November 7 or 8, and at the one Mr. Hopper is not attending we could perhaps review the list? The clerk could submit a copy to each one of us for review and some sort of agreement could be reached with regard to the witnesses.

The Chairman: Is that acceptable to other committee members?

Some hon. members: Agreed.

The Chairman: Could I also ask the members who suggested possible witnesses to put those on paper and get them to the clerk, in case there are some we missed as we were going through them verbally.

Thank you, Mr. Harvey, for your printed list. That is very helpful. Is there any further discussion as far as the witness lists are concerned?

Our schedule is to sit Tuesday at 11 a.m., Wednesday at 3.30 p.m., and tentatively Thursday at 11 a.m., with one of the Wednesday or Thursday meetings being a procedural meeting as far as witnesses. Is that acceptable?

Some hon. members: Yes.

The Chairman: There being no further business, the meeting stands adjourned to the call of the chair.

Tuesday, November 6, 1990

• 1108

The Chairman: Order, please. The legislative committee will continue its consideration of Bill C-84, an act respecting the privatization of the national petroleum company of Canada.

Our witness today is the Honourable John McDermid, Minister of State for Privatization and Regulatory Affairs. On behalf of the committee, we welcome you, Mr. Minister. I assume you will have an opening statement for the committee, after which we will have questioning from committee members. Could you identify the officials you have with you from the department, Mr. Minister.

Hon. John McDermid (Minister of State (Privatization and Regulatory Affairs)): Thank you, Mr. Chairman and colleagues. Before I do make my opening statement, let me introduce the officials from the Office of Privatization and Regulatory Affairs who are with me today. Nancy Hughes Anthony is the deputy minister, Dean McLean is assistant deputy minister for privatization, and Clare Scullion is the senior counsel for the department.

Chairman, I am pleased to have this opportunity to speak about Bill C-84, an act respecting the privatization of Petro-Canada. I would like to begin by reiterating what I believe I made very clear in my second reading statement. The decision to privatize Petro-Canada was based on common sense and good economic judgment. During the course of the second reading debate, various concerns were brought forward by members of the House on the issue of government ownership

[Translation]

Mme Sparrow: Pourquoi ne pas prévoir deux réunions, le 7 et le 8 novembre et, lors de celle à laquelle ne participera pas M. Hopper, nous pourrions peut-être étudier cette liste? Le greffier pourrait nous en remettre un exemplaire à chacun d'entre nous et nous pourrions alors nous entendre d'une façon ou d'une autre à propos de ces témoins.

Le président: Est-ce que cela convient aux autres membres du comité?

Des voix: D'accord.

Le président: Je demanderai également aux députés qui ont proposé d'éventuels témoins de mettre leurs noms sur papier et de les donner au greffier au cas où nous en ayons omis quelques-uns oralement.

Merci monsieur Harvey pour votre liste imprimée. C'est très utile. Y a-t-il d'autres observations à propos de ces listes de témoins?

Notre programme est donc le suivant, nous avons une séance mardi à 11 heures, mercredi à 15h30 et, provisoirement, jeudi à 11 heures l'une des séances, soit celle de mercredi, soit celle de jeudi, sera une séance de procédure consacrée à la question des témoins. Est-ce que cela vous convient?

Des voix: Oui.

Le président: Puisque nous n'avons pas d'autres questions à traiter, la séance est levée jusqu'à nouvelle convocation du président.

Le mardi 6 novembre 1990

Le président: A l'ordre. Le comité législatif poursuit l'étude du projet de loi C-84, concernant la privatisation de la société nationale des pétroles du Canada.

Nous accueillons aujourd'hui l'honorable John McDermid, ministre d'État à la Privatisation et aux Affaires réglementaires. Je vous souhaite la bienvenue au nom du comité, monsieur le ministre. Je suppose que vous avez une déclaration à faire, après quoi nous passerons aux questions des membres du comité. Pourriez-vous présenter les fonctionnaires qui vous accompagnent, monsieur le ministre.

L'honorable John McDermid (ministre d'État (Privatisation et affaires réglementaires)): Merci, monsieur le président et chers collègues. Avant de lire ma déclaration, je voudrais présenter les fonctionnaires du bureau de la privatisation et des affaires réglementaires qui m'accompagnent aujourd'hui. Nancy Hughes Anthony est sous-ministre, Dean McLean est sous-ministre adjoint à la privatisation et Clare Scullion est l'avocat du ministère.

Monsieur le président, il me fait plaisir de me présenter devant ce comité pour vous parler du projet de loi C-84 sur la privatisation de Petro-Canada. Je voudrais commencer cette allocution en vous réitérant ce que j'ai clairement déclaré lors de la deuxième lecture: la décision de privatiser Petro-Canada repose sur le bon sens et sur une saine gestion économique. Au cours du débat qui a suivi la seconde lecture, plusieurs députés ont manifesté leur inquiétude concernant la